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مدرسه امداد مراسم افتتاحیه طرح های آموزشی کمک های اولیه و آشنایی و آمادگی در برابر مخاطرات با حضور فرمانده قرارگاه  مهارت آموزی سربازان ستاد 
کل نیروهای مسلح و سرپرســت معاونت آموزش، پژوهش و فناوری اطلاعات جمعیت هلال احمر  برگزار شد .این مراسم با حضور سردار سرتیپ 
مهدی فرهی فرمانده قرارگاه مهارت آموزی سربازان ستاد کل نیروهای مسلح و دکتر سلطانی،  سرپرست معاونت آموزش، پژوهش و فناوری جمعیت 
هلال احمر و برخی دیگر از فرماندهان نظامی و انتظامی و مدیران دو  مجموعه در مرکز آموزشی شهید خضرایی نیروی هوایی کشور برگزار شد .سردار 
مهدی فرهی با تأکید بر این که یکی از مناســب ترین دوره های مهارت آموزی در دوره دو ماهه آموزشی سربازان، کسب  مهارت های امداد و نجات 
است، افزود: »ارایه این مهارت ها با هدایت دکتر پیوندی رئیس جمعیت هلال احمر و انعقاد تفاهمنامه با  هلال احمر انجام و مقرر شده سالانه ۴۰۰ تا 

۵۰۰ هزار سرباز وظیفه مهارت های لازم در امداد و کمک های اولیه را کسب کنند .«

افتتاح طرح آموزشی 
کمک های اولیه و 

آشنایی با مخاطرات 
به سربازان وظیفه

شروعصفحهآرایی
مدیرمسئولسردبیرمعاونسردبیردبیرسرویسصفحهآرا:؟؟؟15/30

اتمامصفحهآرایی
16/00

شروعصفحهآرایی:؟؟/؟؟
اتمامصفحهآرایی:؟؟/؟؟

در هـر اتاقـی ، محل هـای امن 
را مشـخص کنیـد  ) مثـاً زیر 
کنـار  یـا  میـز محکـم  یـک 
سـتونها یـا دیوارهـای مجاور 

 . ) نها آ

شهروند|دکتــر محمودرضا پیروي، دبیرکل جمعیت 
هلال احمر، در نخستین نشســت خبري خود با اصحاب 
رســانه که صبح دیروز در ســاختمان صلح برگزار شد، به 
مهمترین طرح هــا و پروژه هایي که به همت این جمعیت 
آغاز شده و قرار اســت در دهه مبارک فجر به بهره برداري 
برسد، اشــاره کرد. مهمترین خبري که دبیرکل جمعیت 
هلال  احمر به رسانه ها داد، افتتاح مراکز جامع توانبخشي 
در 12 استان به مناسبت دهه فجر است که با آغاز به کار این 
مراکز تعداد مراکز توانبخشي هلال  احمر در کل کشور به 
189 مرکز مي رســد. اعزام بیش از 400 کاروان  سلامت به 
مناطق محروم براي درمان و ویزیت رایگان مردم و برگزاري 
مانور سلامت در 9 استان در دهه فجر از دیگر مواردي بود 
که پیروي در این نشســت مورد تأکید قرار داد. مشــروح 
فعالیت هاي جمعیت هلال  احمر در طرح ققنوس، آخرین 
وضع بیمارستان دوبي و تلاش هاي هلال  احمر در راستاي 
ارتقاي آمــوزش همگاني از دیگر موضوعات مورد اشــاره 
دبیرکل جمعیت هلال  احمر است که مي توانید در مشروح 

این نشست خبري در ادامه بخوانید.
25درصدکاردرطرحققنوسانجامشدهاست

دبیــر کل جمعیت هــلال  احمر در نشســت خبري با 
خبرنگاران رســانه هاي مختلف  به تحولات ماه هاي اخیر 
و طرح هــاي بزرگي که جمعیت هلال  احمر در راســتاي 
اهداف بشردوستانه در دســت دارد، اشاره کرد و گفت: »بر 
اساس یکي از اصول هفتگانه صلیب  ســرخ و هلال  احمر 
که بشردوســتي اســت، جمعیت هلال  احمر در موضوع 
سیستان وبلوچستان و وضع نامناسب سیستم گرمایشي 

آن در قالــب طرح ققنوس 
ورود پیدا کرد و مسئولیت 
تأمین سیستم تابشی 2  هزار 
کلاس درس پیش دبستاني 
و دبســتان این اســتان را 
برعهده گرفته اســت که در 
حال حاضــر 530 کلاس 
مجهز به بخاري هاي تابشي 
شده اســت و امیدواریم تا 
پایان فروردیــن ماه بتوانیم 
2  هزار کلاس را به سیستم 
تابشی مجهز کنیم.« پیروي 
ادامه داد: »سیستم  تابشی 
هــزار و 500 کلاس باقــي 
مانده اســت چون مدارس 
بالاي دو کلاســه هستند 

و سیســتم پکیج نیاز دارند و کمي زمانبر است؛ با این حال 
مناقصه اي قرار است برقرار شود و کار اجرایي این کلاس ها 
هم شروع خواهد شد. در حال حاضر مدارس 2 تا 6 کلاسه 
در حال اجرا اســت و در مدارس بزرگتر به نصب سیستم 
موتورخانه نیاز داریم؛ تا امروز 25 درصد کار قطعا انجام شده 
است و امیدواریم در ادامه طرح بتوانیم این اهداف را محقق 
سازیم.« برای توسعه طرح و اجرای آن در مختصات بیشتر 
نیز از هموطنان دعوت به مشارکت کرده ایم که با استقبال 
مردم همراه بوده است. هنرمندان نیز به این کمپین پیوسته 
اند و امیدواریم بتوانیم با ظرفیت بیشتری برای کاهش بحران 
در این مناطق اقدام کنیم.پیروی مسیر کمک مردم به این 
کمپین را شماره گیری #112*780* و مراجعه به نرم افزار 

روبیکا بخش ققنوس اعلام کرد.
دبیرکل جمعیت هلال  احمر به سیلاب هاي اخیر استان 
خوزستان اشاره کرد و گفت: »خوشبختانه با اطلاع رساني 
درستي که شــده بود، تلفات جاني آنچناني نداشتیم ولي 
در یکي دو منطقه امکانات اســکان اضطراري برقرار شد و 
چادرهایي براي استفاده سیل زدگان بر پا کردیم. کمک هاي 
حمایتي و نقل وانتقال مردم از دیگــر کارهاي جمعیت و 

امدادگران بود که به خوبي در این روزها انجام شد.« 
پیروي مجموعه هلال  احمر را یک مجموعه بزرگ با 
قدمت 95 ساله توصیف کرد که زحمات زیادي برایش 
کشیده شــده اســت و ابراز امیدواري کرد که بتوانیم 
امانتدار و وارث خوبي براي مجموعه باشــیم. دبیرکل 
جمعیت هلال  احمر از مسئولان پیشین این مجموعه 
یاد کرد و گفت: »همه موظف هســتیم خارج از نگاه به 
ادیان و ملیت ها و قومیت ها، هر مشخصه اي که مربوط 
به نشر دوســتي و کمک به همنوع است را در وظایف 
خود در نظــر بگیریم.« وي به توســعه جمعیت هلال 

 احمر بعد از انقلاب اشــاره 
کــرد و گفــت: »انصافا در 
این 4 دهــه زحمات زیادي 
کشیده شده است و توسعه 
بسیار زیادي در زمینه امداد 
جاده اي، جوانان و داوطلبان 
داشــته ایم و امیدواریم این 
امانت را به خوبي حفظ کنیم 
و بــه آیندگان برســانیم.« 
دبیرکل جمعیت هلال احمر 
همچنین با اشاره به اجرای 
طرح نــذر آب در اســتان 
سیســتان و بلوچســتان و 
بخش هایی از استان کرمان 
گفت: اجرای ایــن طرح در 
اســتان های مذکور ادامه خواهد داشت، اکنون چون 
در فصل بارش های این اســتان هستیم به طور موقت 
مشــکلی از نظر تامین آب وجود ندارد، اما اصل مشکل 
پابرجاست و ما تا زمانی که این بحران در منطقه وجود 
داشــته باشــد برای حل آن کمک خواهیم کرد. سال 
آینده با فراخوان جدیــدی برای طرح نذر آب، دور تازه 

آن را شروع خواهیم کرد.

طرحهايویژه
بهشرطتحققبودجهعملیاتيميشود

وی با مرور اقدامــات هلال احمر در مناطــق زلزله زده 
کرمانشــاه، توضیح داد: اقدامات هــلال احمر برای بهبود 
شرایط زلزله زدگان کرمانشاه متوقف نشده و به عنوان نمونه 
چند روز گذشته اختصاص 8 میلیارد تومان برای هزینه کرد 
در مناطقی از کرمانشاه که هنوز نیاز به کمک دارد، امضا شده 
است.سوال خبرنگار دیگري در حوزه فعالیت هاي حمایتي 
از معیشت در مناطق محروم و کم برخوردار بود که پیروي 
توضیح داد: »قطعا یک بودجه اي در نظر گرفته شده است 
که اگر این بودجه محقق شود، فعالیت هاي حمایتي هلال 
احمر در آستانه  ســال نو براي اقشار آسیب پذیر را خواهیم 
داشت؛ همان طور که در حال حاضر هم در استان لرستان  
3 هزار بسته یک ماهه بین مردم توزیع کردیم؛ برنامه ویژه اي 
هم براي اقشار آســیب پذیر داریم به نام سبد خانوار که به 

شرط محقق شدن بودجه اجرایي مي شود.«
آموزشهمگانيوخودآزمایيبرايرفعنقاطضعف

دبیرکل جمعیت هلال  احمر به برنامه هاي این جمعیت 
براي رفع نقاط ضعف و بهبود کیفیت خدمات اشاره کرد و 
گفت: »چیزي که بسیار به آن اعتقاد دارم، آموزش همگاني 
است که باید در جامعه نهادینه شود. به این صورت که خود 
مردم یاد بگیرند در برخورد با حوادث و پدیده ها چگونه عمل 

کنند. وقتي که یک تصادف یا 
حادثه اي طبیعي رخ مي دهد، 
قبل از این که نیروهاي هلال  
احمر یا اورژانس برسند، اولین 
نفرات خود مردم هستند که 
در محل حادثه حضور دارند؛ 
مردم هم اقدامات پیشگیرانه 
را به خوبــي مي توانند انجام 
دهند و هم اقدامات بازتواني 
که مي تواند بعــد از حادثه به 
خود و خانواده شــان کمک 
کند. ایــن مهارت ها به چند 
اصل مهم نیاز دارد؛ آموزش 
و تمرین که مي تواند به مردم 
یاد دهد در مواجهــه با این 

موارد چه واکنش هایي درست است.« 
ورودمباحثآموزشدرحوادث
وبحرانبهکتابهايدرسي

وي به تجربه هاي کشورهاي پیشرفته در این حوزه اشاره 
کرد و گفت: »در ژاپن شاهدیم وقتي زلزله اي رخ مي دهد، 
مردم رفتار درست را مي دانند؛ تمام این مهارت ها با آموزش و 
شبیه سازي امکان پذیر است. ما قطعا با خودارزیابي و توجه به 

نقاط ضعف مي توانیم آنها را رفع کنیم و به مهارت هاي بالایي 
دست پیدا کنیم.« وي ادامه داد: »نکته دیگر این است که 
ما هر روز با پدیده هاي جدیدي مواجه هستیم و همه چیز 
در حال توسعه است و بنابراین ما هم باید در راستاي توسعه 
گام برداریم؛ توسعه آموزش و پژوهش و توجه به داوطلبان و 
واحدهاي امدادي هم در این مجموعه قرار مي گیرد.« پیروي 
در ادامه صحبت هایش پیرامون آموزش به تألیف تفاهمنامه 
با وزیر آموزش وپرورش اشاره کرد و گفت که این تفاهمنامه 
مبني بر اختصاص ســاعت هایي در مدارس براي آموزش 
رفتار در بحران ها و حوادث اســت که باید در سنین پایین 
اجرایي شود؛ این تفاهمنامه در مرحله امضا قرار دارد. چیزي 
که وزیر آموزش وپرورش عنوان کرد این بود که 2 ساعت در 
هفته برنامه خالي براي این مباحث اختصاص داده شده است 
که ما قرار شد بخشي از این ســاعت را بگیریم و آموزش ها 
را در این ســاعت ها انجام دهیم. وي با تأکید بر این که در 
آموزش باید به همه حوزه ها توجه شود، گفت: »پیشگیري 
از مهمترین مفاهیم است؛ برخورد با معلول شاید ناکام ترین 
قسمت کار باشــد؛ مثلا وقتي کسي در تصادف قطع نخاع 
مي شود، دیگر نمي توان برایش کاري انجام داد؛ در این جا ما 
از بروز حادثه به نوعي جلوگیري مي کنیم. یا در موضوع زلزله 
فقط پناه گرفتن مطرح نیســت؛ مقاوم سازي ساختمان ها 
و بهسازي ســازه ها از مهمترین راهکارهاي پیشگیري از 
خسارت ها اســت.«دبیرکل جمعیت هلال  احمر در مورد 
وضع استخدامي امدادگران هلال  احمر نیز گفت: »بحث 
استخدام موضوعي جدي است که در کنار موضوع افزایش 
حقوق به صورت جدي توسط جمعیت هلال  احمر دنبال 
مي شود. با این حال استخدام 
یک روند بســیار ســختي 
دارد و دنبال این هستیم که 
مجوزي بگیریم که امدادگران 
و نیروهــاي هــلال  احمــر 
استخدام شــوند ولي شرط 
و شــروطش تابــع قوانین و 
ضوابط خاص خودش است.«

پیــروی همچنیــن بــا 
اشاره به برنامه های جامع 
ســازمان های زیرمجموعه 
ایــام  در  احمــر  هــلال 
نــوروز، افزود: ایــن برنامه 
هــا هماننــد ســال های 
گذشته با مشارکت تمامی 
زیرمجموعــه هــای هلال 
احمر در همه اســتان هــا از 24 اســفند 97 تا پایان 
تعطیلات فروردین 98 اجرایی خواهد شد که جزئیات 

آن به زودی اعلام می شود.
نهادینهکردنآموزشهانیازبهزمان

وتلاشبسیاردارد
دبیرکل جمعیت هلال  احمر در بخش دیگري از این 
نشســت در رابطه با راهکارهایي براي ارتقاي نگرش ها 
در جمعیت هلال احمر گفــت: »این ارتقاي نگرش هم 
به فرهنگســازي برمي گردد؛ به این که چگونه بتوانیم 
این فرهنگسازي را نهادینه کنیم و به آن عمق بدهیم؛ 
براي مثال مي توانیم به موضوع کمربند ایمني اشــاره 
کنیم که وقتي عزم جمعي براي نهادینه شــدن آن در 
جامعه به وجود آمد، شــاهد بودیم که فرهنگسازي آن 
صورت گرفت و امــروز هم از کمربنــد ایمني خودرو 
استفاده مي کنند. بنابراین مهم نهادینه کردن آموزش 
و فرهنگســازي اســت. نظارت و ابزارهاي بازدارنده از 

تخلف ها نیز در این فرآیند مهم است.« 
پیــروي در مورد نتایج دیدار رئیــس جمعیت هلال 
 احمر با اعضاي فراکســیون هلال  احمر مجلس شوراي 
اسلامي گفت: »این جلسه بســیار خوب بود، بسیاري 
از نمایندگان در این جلســه حضور داشتند و ما هم با 
کمیسیون هاي مختلف مجلس ازجمله برنامه و بودجه، 
بهداشت و درمان جلساتي داشــتیم و در مورد مسائل 
مربوط به جمعیت هلال  احمر صحبت کردیم. در بحث 
بودجه مــواردي بود که باید براي هــلال  احمر احصاء 
مي شد و یکي دو مورد بود که در صورت تصویب به نفع 
هلال  احمر نبود که آن موارد هم اصلاح شــد و انصافا 
نمایندگان هم بســیار در این زمینه زحمت کشیدند و 

جلسه در کل نتیجه خوبي داشت.«

دبیر کل جمعیت هال احمر در نشست خبري با اصحاب رسانه خبر داد:    

تکمیل حلقه مراکز جامع توانبخشی به مناسبت دهه فجر
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دبیرکل جمعیت هال  احمر در پاســخ به خبرنگار »شــهروند« درباره 
برنامه هاي این جمعیت در دهه فجر و پروژه هایي که قرار است افتتاح شود، 
گفت: »برنامه هاي زیادي در دهه فجر امســال داریم که در طي  سال گذشته 
پیش بیني یا شروع شده اســت؛ در این دهه در استان هاي هرمزگان، گیان، 
گلستان، کهگیلویه و بویر احمر و گیان مراکز توانبخشي جامع افتتاح مي شود. 
به  طور کلي در 12 استان مراکز جامع توانبخشي افتتاح مي شود و تعداد مراکز 
توانبخشي در کل کشور به 189 مورد مي رسد؛ به این ترتیب ما در همه کشور 
مراکز توانبخشي جامع خواهیم داشت تا عزیزاني که نیاز به مرکز توانبخشي 
دارند، بتوانند در استان خودشــان از این خدمات بهره مند شود.« پیروي به 
کاروان هاي سامت جمعیت هال  احمر به مناسبت دهه فجر  اشاره کرد و گفت: 
»423 کاروان سامت متشکل از تیم پزشکان عمومي و متخصص به مناطق 
محروم اعزام شــده اند و مردم از ویزیت و درمان رایگان و خدمات بهداشتي 
بهره مند شده اند.   وی با بیان اینکه در این ایام پروژه های بسیاری در استان 
های مختلف افتتاح می شود، افزود: افتتاح پایگاه های امدادی با مجموع 4208 
متر زیربنا در 7 استان، ســوله و انبار امدادی با مجموع 9904 متر زیربنا در 9 
استان و افتتاح ساختمان های امدادی، اداری و توانبخشی و..... با مجموع 27 
هزار و 753 متر زیربنا در 19 استان بخشــی از این طرح ها است. به عاوه در 
این ایام در 9 استان کشور مانور بهداشت و درمان اضطراری برگزار می شود و 
423 کاروان سامت در استان های محروم فعالیت خواهد داشت. 3 هزار بسته 

زیستی یک ماهه در خوزستان و 2 هزار و 500 بسته در لرستان توزیع می شود 
و اتفاق های مشابهی هم در سایر نقاط خواهیم داشت. دبیرکل جمعیت هال  
احمر در بخش دیگري از این نشست خبري به آخرین وضع بیمارستان دوبي 
اشاره کرد و گفت: »این بیمارستان یک مرکز قدیمي است که بیش از 45  سال از 
فعالیت آن مي گذرد؛ یک مرکز معتبر درماني است که در یکي دو  سال گذشته به  
تبع یک سري مشکاتي که بر اساس قوانین امارات ایجاد شده است، بحث هایي 
در موردش به وجود آمده است ما در تاش هستیم مشکات قانوني این مرکز 
را حل کنیم. در طول بازي هاي آسیایي که هفته گذشته بود، خدمات عمومي 
به صورت رایگان به هموطنان ارایه مي شد و خدمات تخصصي هم با 50 درصد 
تخفیف به ایرانیان ارایه مي شود؛ به  هر حال فعالیت این بیمارستان ادامه دارد و 
ما تاش مي کنیم مشکل قانوني آن هم به زودي برطرف شود.« سوال خبرنگار 
دیگري به لایحه مدیریت بحران در مجلس اشاره داشت که در جلسات این 
لایحه در مرکز پژوهش ها نماینده هال  احمر حضور داشته است، پیروي در 
جواب به این ســوال که این لایحه در چه وضعیتي است، گفت:     »هر قانون یا 
لایحه اي تا به مرحله نهایي و تصویب و اباغ نرسیده نمي توان در موردش اظهار 
نظر کرد؛ چراکه فعالیت هاي نهادهاي امدادي دیگر هم در این لایحه دیده شده 
است اما این که وضع هال  احمر به چه صورت است، این قانون هنوز نهایي نشده 
است و جلساتش ادامه دارد و امیدواریم با ارایه نظرات کارشناسي و تخصصي 

بتوانیم به مطالبات به حق جمعیت در این لایحه برسیم.«

از احداث 4 هزار متر پایگاه امدادي  تا راه اندازي 10 هزار متر سوله

  دو هزار کاس درس در سیستان  تا اوایل سال 98 به بخاری تابشی مجهز مي شوند              نهادینه کردن آموزش همگاني نیاز به فرهنگسازي و نظارت صحیح دارد
  با تجهیز استان های باقی مانده ، حلقه مراکز جامع توانبخشی در تمام استان ها در چهلمین سالگرد پیروزی انقاب تکمیل شد


